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Referat af Medicintilskudsnævnets møde nr. 467, tirsdag den 28. marts 2017. 

 

 

Tid og sted: 

Mødet fandt sted i Lægemiddelstyrelsen, tirsdag den 28. marts 2017.  

 

I mødet deltog: 

Nævnsmedlemmer: 

Ellen-Christine Beiter  

Nina Bjarnason 

Palle Mark Christensen (formand) 

Frank Ingemann Jensen (Danske Regioner) 

 Thorkil Clement Kjær (patient- og forbrugerrepræsentant) 

John Teilmann Larsen 

 

Følgende nævnsmedlemmer havde meldt afbud til mødet: 

 Thomas Gjørup 

  Janne Unkerskov 

 

Sekretariat:  

 Helle Holst 

Karen Kolenda 

 Morten Krydsfeldt 

 Nikolai Laursen  

Kim Helleberg Madsen 

 Ulla Kirkegaard Madsen 

 Michael Røder 

 Mitra Salout 

Iben Lund Thonesen 

Safiye Özer 

 

I mødet deltog endvidere som observatører Marie Lund og Andreas James Schaeffer Senders, der 

begge er i hoveduddannelse til speciallæge i klinisk farmakologi. 

 

Referent: Karen Kolenda  

 

Dagsorden for mødet: 

 

1. 1. Referat fra møde nr. 465 den 28. februar 2017. 

 2. Meddelelser fra formanden. 

 3. Habilitet.  

 4. Meddelelser fra sekretariatet. 

  Månedsstatistik. 

     

2.              Ansøgning om generelt tilskud. 

  Ingen ansøgninger. 
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3.  Saxenda og enkelttilskud. 

 

4.                   Individuelle tilskudsansøgninger. 

 

5.                   Eventuelt. 

________________________________________________________________________________ 

 

Meddelelser og beslutninger truffet på mødet: 

 

Ad 1.1. Godkendelse af referat fra Medicintilskudsnævnets møde nr. 465 den 28. februar 

2017.           

                    Referatet blev godkendt.  

 

Ad 1.2.       Meddelelser fra formanden.  

 

- Formanden orienterede om, at han var blevet interviewet af ufl om nævnets ar-

bejde. Interviewet bliver bragt i ufl den 3. april 2017 sammen med en indkaldelse 

af medlemmer til Medicintilskudsnævnet fra den 1. juli 2017. 

 

- Formanden orienterede om, at Lægeforeningen havde afgivet høringssvar til Sund-

heds- og Ældreministeriet ifm 2 forslag i ”serviceeftersynet” af medicintilskudssy-

stemet. 

 

Ad 1.3.       Habilitet. 

        Ingen meddelelser. 

   

Ad 1.4.       Meddelelser fra sekretariatet. 

 

- Sekretariatet oplyste, at både Palle Mark Christensen og Lægemiddelstyrelsen 

havde bidraget med kommentarer i Dagens Medicin til kritikken fra Dansk Cardi-

ologisk Selskab og Hjerteforeningen over ændringen i tilskudsstatus for Brilique 

90 mg, der træder i kraft den 24. april 2017. 

 

- Sekretariatet refererede fra et møde med deltagelse af Danske Regioner og Sund-

heds- og Ældreministeriet om baggrunden for, at PCSK9-hæmmerne er blevet op-

taget på listen over udlevering af vederlagsfri medicin til særlige ikke-indlagte pa-

tientgrupper, der er i fortsat sygehusbehandling. Lægemiddelstyrelsen vil fortsat 

skulle behandle ansøgninger om enkelttilskud til disse lægemidler, når der er tale 

om patienter, der bliver sat i behandling af privatpraktiserende speciallæger i car-

diologi og patienter, der ikke opfylder kriterierne for igangsætning af behandling 

med PCSK9-hæmmer ift. vejledningen fra RADS/Medicinrådet. 

 

- Sekretariatet orienterede om, at der nu foreligger data over medicinforbrug i 2016 

fra Sundhedsdatastyrelsen. Den samlede omsætning er faldet med 2,7%, og det 

samlede mængdeforbrug er steget med 0,7%. Udviklingen i udvalgte lægemiddel-

grupper kan ses på Sundhedsdatastyrelsens hjemmeside. 
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Ad 2.       Ansøgning om generelt tilskud. 

       Ingen ansøgninger. 

 

Ad 3.       Saxenda og enkelttilskud. 

       Nævnet drøftede en henvendelse fra Novo Nordisk om forslag til      

               enkelttilskudskriterier for Saxenda. Nævnet bad sekretariatet om bl.a. en  

               gennemgang af resultaterne af 3 års data for behandling med Saxenda. Nævnet  

               vil drøfte henvendelsen igen, når gennemgangen foreligger. 

 

Ad 4.       Individuelle tilskudsansøgninger. 

                Nævnet behandlede i alt 76 ansøgninger, fordi Lægemiddelstyrelsen havde behov              

                for en lægefaglig vurdering af disse. Nævnet indstillede 37 ansøgninger til afslag,  

                og at 13 ansøgninger blev sendt retur til lægen for yderligere oplysninger.  

 

Ad 5.   Eventuelt. 

   Ingen bemærkninger. 

 
  

På nævnets vegne 

 

Palle Mark Christensen 

Formand 


